
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nejmladší člen Káňat - nováček Šídlo na Bradle 
 
 
 
 
 
 
 
 

V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka 
Shawnee událo v měsíci listopadu roku 2004. 



Úvodem 
 

  
Tentokrát je tu číslo Březové kůry včas (doufám). Nakonec se zadařilo a většinu 

očekávaných příspěvků jsem dostal. Je ale škoda, že zase ne všechny. Myslím, že 
napsat pár řádek o družině jednou za měsíc není zase takový problém, zvláště pokud je 
rádce skoro dospělý člověk. Tak snad příště.  

 
Na vzniku tohoto čísla se podílelo celkem hodně lidí – dohromady 

dvanáct, doufám že nikoho nezapomenu – MIČKINIKWA, SKANIATARIO, 
OHIYESA, Mlčím, Plamen, Drak, Ječmen, Mauglí, Stopař, Křeček, Tarzan a 
já.  Bývalý člen Křeček se rozhodl pomoci oddílu touto formou. Díky. 

 
Nakonec se do Kůry nedostaly některé příspěvky – a to jak moje, 

tak např. Ječmena,  apod. Možná si řeknete, že vás pořád „honím“, a 
přitom je příspěvků nadbytek. Tak tomu ale není, protože do poslední 
chvíle nevím, co mi přijde a hlavně v jaké kvalitě, jestli to bude vůbec 
uveřejnitelné.  

 
Takže Ječmenovi vtipy budou příště (možná) a musíme si Ječmen 

promluvit. A moje Pevnosti dnes taky nehledejte. Ty budou určitě příště. 
Všem těm, kteří na tyto dvě rubriky nedočkavě čekají, se omlouvám. 

 
Chtěl bych pochválit především Mauglího za to, že svoji práci 

ve vedení oddílu vzal zodpovědně a začíná se slibně rozjíždět 
Bodové menu, ve spolupráci s ostatními z vedení. Také je 
potěšitelné, že se Mauglí snaží dodávat svoje příspěvky v co nejvyšší 
kvalitě – jak z hlediska obsahu, ale hlavně formy – je vidět, že si dal 
záležet.  

Za to mu chci poděkovat, protože mi ušetřil spoustu práce. Je 
vidět, že rok přispívání do časopisu pod mým vedením se na něm 
podepsalo J. 

Už by si i někteří ostatní mohli všimnout, že za čárkou ve 
větě následuje mezera, stejně jako za tečkou za větou. Že existují i 
velká písmena a tvrdé Y.  

 
No a protože se nám blíží Vánoce, tak všem přeju, aby jim Ježíšek přinesl co si 

přejí. A těšte se na netradiční besídku, která proběhne v Horních Studénkách a bude 
určitě velice zajímavá. Už ji pro vás Stopař ve spolupráci s ostatními z vedení připravuje.  

 
 
Důležité údaje: 
 

  
Chtěl bych požádat zejména starší bojovníky (rádce, podrádce, a všechny –

náctileté, aby tyto jednotlivé termíny sledovali a zavčas svoje příspěvky odeslali nebo 
odevzdali.  

Rendy  

Redakční rada se koná: Vždy na kmenové radě 
Uzávěrka příspěvků čísla 168 je: V neděli 2. ledna 2005 
Číslo 168 vyjde: V pátek 7. ledna 2005 



Bodové menu – prosinec 
 
1. Šifra: 
 Rifle, proto kotle nabít prase kolem mraků, pohov mroži pokus přece najít. 
 Za vyluštění získáte jako obvykle 10 bodů. 
 
2. Ječmenova detektivka: 

Za vyluštění Ječmenovi detektivky, která se nachází dále, můžete získat 10 bodů 
 
3. Pohled za obzor: 

Tento úkol se týká Stopařova článku z minulé Březové kůry. Za každou správě 
zodpovězenou otázku získáte 4 body. 
1, Jak se PŘESNĚ jmenuje česká skautská organizace? 
2, Jaká je nejnižší organizační jednotka v našem skautingu? 
3, Kdo součastným starostou Junáka (jméno i přezdívka)? 
4, Co to jsou Stanovy Junáka? 

 
4. Bodování deníků: 

Na letošní Vánoční nadílce proběhne bodování deníků. Hodnotit se bude 
aktuálnost a četnost zápisů, ale i obrázky, fotografie, diplomky co si lepité do 
svých zápisníků. Stupnice bude od 0 do 30 bodů. 

 
5. Kmenové tradice: 
 Za každou správnou odpověď můžete získat 3 body. 
 1, Kolikátý šavanský sněm se konal na 
akci v Hynčině? 
 2, Kolik máme v oddíle bojovnických 
hodností? 
 3, Jak se jmenoval první šavanský tábor? 
 
Určitě jste si všimli, že v prosinci můžete získat na 
bodovém menu až 75 bodů a to rozhodně není 
málo, tak neváhejte a řešte. Není to koneckonců 
nic těžkého. 
 
Pro rádce: Uzávěrka bodování za měsíc 
prosinec je v pondělí 3.1.2005!!! 
Upozorňuji rádce (nebo členy odpovědné za 
bodování), že pokud neodevzdají bodování 
včas, odnesou to jejich členové ztrátou 20% svých bodů!!! 
 
 
 

 Mauglí 



Bodování v listopadu 
 

1. Pozdní odevzdání bodů: 
Bohužel, tento měsíc se mi stalo, že jsem dostal bodování 

za družinovky Vlků až dva dny po uzávěrce a bodování Sov se ke 
mně dostalo až v neděli.  
UPOZORŇUJI, ŽE POKUD JEŠTĚ NĚKDY OD NĚJAKÉ 
DRUŽINY DOSTANU BODOVÁNÍ POZDĚ, PŘÍJDOU VŠICHNI 
JEJÍ ČLENOVÉ O 15% VŠECH BODŮ V MĚSÍCI. 
 
2. Bodové menu: 

Tento měsíc to bylo s bodovým menu o hodně lepší než 
v říjnu. Tentokrát mi výsledky odevzdali Martin, Plamen, Drak, 
Ječmen, Lukáš, Grizzly a Béďa. Nejlépe si vedl Plamen, který 
získal plný počet – 51 bodů. Výborně si vedl také Grizzly, který 
získal 41 bodů a jako jediný (společně s Plamenem) vyřešil obě 
logické hádanky. Věděl tedy, že hmotnost obou cihel je 4 kg a že 
3 topinky se musí opékat 90 s. 

 
3. Body na akcích: 

V tomto ohledu velice ztráceli bojovníci, kteří neměli 100% 
docházku na akcích. Na uzlařské regatě v Bludově bylo bodováno 
každé umístění na stupních vítězů. Za první místo bylo 20 bodů, 
za druhé 15 bodů a za třetí místo 10 bodů. Takže například Lišák 
získal dohromady 105 bodů!!! Hodnocena byla také soutěž o Řád 
Edmunda Hillaryho – za první místo získal Drak 10 bodů, za druhé 
bylo 8 bodů, atd. 

 
  

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Mauglí 

 



prosinec 2004 – březen 2005 
 

4. prosince   Florbal 
 
11. prosince  Útěk z Alcatrazu 

Napínavá večerní hra ulicemi města na vás 
čeká počátkem prosince. Je na co se těšit. 
Závěrem se dozvíme nejen, kdo se nejlépe 
vypořádal s nástrahami potemnělého města, 
ale také s listopadovou Javorovou nažku a 
dostanete další číslo BK. 

 
18. – 19. prosince Vánoční nadílka 

I letos oslavíme nejkrásnější svátky v roce 
v kruhu oddílu, ale trošku jinak než v minulých 
letech. Vyrazíme do přírody (snad bude krásně 
zasněžená), zazpíváme si, zasmějeme se,  
zažijem tu pravou vánoční atmosféru. 

 
vánoční prázdniny Velké sněhové radovánky 

Ohiyesa se s nadšením chopil úkolu po letech 
zase oživit tradici táboření na sněhu. Něco pro 
ty, co se zimní přírody nebojí, ale chtějí si ji 
užít a taky pro ty, co rádi voní jak uzená bizoní 
kýtaJ Účast se mimo jiné hodí také jako 
podmínka do několika kmenových zkoušek. 

 
7. ledna   Ve svitu petrolejky 

V prostředí naší útulné klubovny strávíme 
pohodový podvečer. Heslem této oddílové 
schůzky je „Čaj, kytara, kronika“. Ale taky 
vyhlásíme bodování, něco si zahrajem, prostě 
žádný stres. 

 
15. ledna   Šavanská miniolympiáda 

V polovině ledna si půjčíme tělocvičnu a čekají 
nás tradiční „testy zdatnosti“ (ať máte na 
blížícím se sněmu nějaké to OP), florec, možná 
lakros. Mauglí už si všechno připravuje. 

 
21. – 23. ledna  Skautská univerzita 

Naši starší bojovníci vyrazí někam na víkend, aby zase o kousek zlepšili 
své znalosti a schopnosti a na SZ pak ukázali, co v nich je. 

 
29. ledna   Florbal 
 

 

 



5. února   Zavátou stopou 
Tradiční oddílová výprava do krásné zimní přírody. Čeká nás etapovka a 
mnoho jiného. 

 
12. února   Florbal-cup 

Obvyklý sobotní florbal oživíme tím, že pozveme nějaké naše kamarády 
z jiných oddílů, ať poměříme své kvality taky s někým jiným. 

 
18. – 20. února  59. sněm kmene 

Víkendová akce na níž zažijeme klání rodu a další šavanský sněm. 
Nejbližší příležitost posunout se ve stoupání na horu. 

 
25.  – 27. února Indiánský víkend 

Pro všechny, co na začátku jarních prázdnin nechtějí sedět doma a rádi 
by se naučili třeba korálkovat nebo se dozvěděli něco o indiánech. 

 
5. března   Další florbal 

 
11. – 13. března Hedgehog 

Všemi očekávaná a přitom obávaná drsňárna pro ostřílenější typy. Tím 
tedy naznačuji, že březnová Skautská univerzita pro vás (spolu 
s Rendym) chystá mnohá zajímavá překvapení. 

 
19. března   Expedice Prales 

Výprava zaměřená na poznávání krás přírody. Zřejmě zamíříme do nitra 
litovelských lužních lesů. 

 
24. března   Vítání jara 

Na zelený čtvrtek se sejdeme na několikahodinovou oddílovou schůzku a 
oprášíme jarní lidové zvyky. Málokdo z vás si určitě zvládne uplést 
pomlázku nebo vyřezat vrbovou píšťalku, tak to zkusíme. 

 
Akce povinné pro všechny členy oddílu jsou podtrženy 

 
Pavel Fornůsek – Sopař, tel. 776 582 696 

Toto kalendárium a ještě mnohem víc najdete na www.skauting.cz/shawnee 
 

 
 

                            

http://www.skauting.cz/shawnee


Výprava na Bradlo 
13. 11. 2004 

 
Cílem akce, na kterou jsme se sešli v sobotu ráno na Valové, bylo tentokrát Bradlo. 

Sešli jsme se v sestavě: členové Sov – Vlk, Dračák a Káně, dále Káňata – Ječmen, 
Dráček, Martin, Lišák, Grizzly a Šídlo a za Vlky – Plamen, Šmodrch a Béďa. Z vedení přišli 
Stopař, Mauglí, Mlčím a Tarzan. Poté, co jsme na naší konečné zastávce vystoupili 
z autobusu a našli zelenou značku, vydali jsme se směrem na Bradlo. 

Na začátku naší cesty se rozběhla soutěž o Řád Sira Edmunda Hillaryho. První 
soutěží bylo právě nalezení turistické značky, což vyhrál Drak. Poté přišel první poplach a 
po něm další soutěž – každý dostal papírek se jménem a měl za úkol, se ho 
nepozorovaně zbavit. Když jsme dorazili na Bradlo, byl na řadě výstup na vrchol a pak 
soutěž v semaforu. Tu vyhrála 
družina Káňat. 

Poté přišel na řadu oběd. 
Každá družina i vedení vařila 
něco jiného. Po obědě přišla 
na řadu Tarzanova bojovka, 
Mlčímovi orlí pera a Mauglího 
test z historie. Pak následovali 
pružinky a Rendyho soutěž ze 
znalosti mapových značek. To 
už nám však zbývalo málo 
času do odjezdu autobusu do 
Zábřeha, a tak jsme vyrazili 
zpátky na autobus. 

Na zástávce pak proběhlo 
vyhlášení bodování za září a 
říjen a soutěže o Řád 
Edmunda Hillaryho, který 
získal Dráček, na druhém 
místě se umístil Ječmen, třetí byl Plamen a na čtvrtém místě skončil Káně. Krátce po 
tomto slavnostním nástupu přijel autobus a my se vrátili do Zábřeha a Sovy do Leštiny. 

 Mauglí 
 
 

Uzlařská regata – Bludov 
20.11.2004 

 
Jako každým rokem, i letos jsme navázali na tradici kmene – jezdit na akci 

Uzlařská regata. Vždy jsme si z Bludova odvezli pěkné ceny a tak jsem byl zvědav, jak si 
ve velké konkurenci poradíme se základní šesticí uzlů. 

 Soutěžící se každým rokem lepší a jestli se chceme na špičce uzlařské hory 
udržet, musíme pilně cvičit celý rok, ne jen 5 minut před zahájením. 

 Za naše barvy letos nesoutěžil Mauglí a nepřijela velká část našich nadějných 
Vlčat a tak to měli ostatní těžké. I přes to jsme zaznamenali velké úspěchy, ale k tomu 
se dostaneme. 

Sraz byl na Valové, odkud jsme dojeli autobusem do Bludova. Tam jsme se 
seřadili a vydali se na pochod se směrem na školu. V té chvíli už většina začala brát do 
ruky uzlovačky a rozcvičovat se. Chvíli po tom, co jsme se ubytovali v šatně s děvčaty, 



nás čekalo zahájení akce. Tam jsme 
se dozvěděli pravidla a soutěže, 
kterých se tady mohl každý účastnit. 

 Potom to vypuklo....všichni se 
rozběhli k jednotlivým stanovištím 
vázat 6 základních uzlů. Poté, co se 
jednotlivé uzly uvázaly, začala soutěž 
týmů a regat. Zájemci si mohli i 
zalasovat a zaházet tomahavkem. My 
jsme se účastnili většiny soutěží. 

Nemohli jsme zůstat až na 
vyhlášení, a tak jsme jeli dříve 
autobusem domů.  

Mlčím 
 
 

 
Skautská univerzita  

26-28.11.2004 
 

Sešli jsme se na nádraží v počtu 6ti lidiček. To znamenalo že chybí Sběratel, Mona 
a Netopýr, který se omlouval. Omluva však nepřišla od Mony ani Sběratele a to se nedělá 
a na omluvy by se kašlat nemělo. Ve vlaku jsme až do České Třebové, ale nakonec jsme 
se do Brandýsa dostali. V Brandýse na nás čekal Žabák, který nás dovedl na klubovnu 
zdejších skautů. Potom nám Žabák řekl něco o historii a zajímavostech Brandýsa a dal 
nám základní organizační pokyny. Potom jsme si dali test z historie skautingu ve kterém 
byl nejlepší Ječmen. Ještě než jsme se uložili ke spánku, řekl nám Mičkinikwa něco o 
odborkách, které by jsme si měli splnit. Pak jsme se uložili ke spánku aby jsme se v noci 
probouzeli zimou. 

Ráno byl budíček o půl osmé. Hned jak jsme se vzbudili, 
zatopili jsme a uvařili jsme čaj. Mezitím šel Mičkinikwa a Maugli 
nakoupit. Po snídani jsme se pustili do vzdělávacích programů. 
Začal Drak s astronomií. Pak následovalo odreagování v podobě 
uzlování. Mezitím se vařil oběd – těstoviny a omáčka. Po obědě 
jsme se vydali do deštivého počasí určovat stromy, keře, ptáky a 
vůbec všechno co určovat jde. 

Poté následovala Ječmenova organizace skautingu, kterou 
měl velmi dobře připravenou. Potom jsme opět uzlovali. Pak měl Mauglí topografii, kterou 
jsme jakž takž zvládli. Potom následovala obvazová technika a 
plněni OP motýli. 

Následovalo opět uzlování, kde jsme si vylepšili rekordy. 
Následovalo OP obojživelníci a plazi. Probíhalo také OP sbalit US 
tornu – podařilo se splnit Ječmenovi a Mauglímu. I dnes byl test 
z historie skautingu, ve kterém se odvčera všichni zlepšili. A pak 
už jen hurá do spacáků. Po probuzení a nasnídání jsme se sbalili 
a začali jsme uklízet. V devět přišel Žabák pro klíče a my šli na 
vlak ve kterém byl poslední test z historie, kde se opět všichni zlepšili a Mauglí dosáhl 
plného počtu bodů. Tato akce přinesla velké zlepšení v historii a všech jiných oborech. Na 
této akci bylo splněno hodně OP a zůčastnili se jí Mičkinikwa, Mauglí, Ječmen, Drak, Béďa 
a Martin. 

 napsal Dráček 



 
 
 
 

Jak již, alespoň doufám, většina z nás ví, každé úterý od čtyř do šesti se na 
klubovně sejde parta lidí, která chce pomoci naší klubovně nebo využít její možnosti 
k vlastní výrobě. Zatím se zde objevili Ječmínek, Martin, Netopýr a Šídlo. Děkuji jim za to 
a doufám, že se zde ještě objeví. Rád bych, aby přišel někdo další, zejména někdo z těch 
starších. 
Budoucí dílna je umístěna na vedlejší 
klubovně. Je tam přivezená hoblice, 
která má velké svěráky. Dále jsme 
udělali poličku nad hoblicí, na které 
jsou zavěšeny všechny nástroje. Nově 
jsme dokoupili rašpli, ploché 
šroubováky a nějaké další drobnosti. 
Naší hlavní činností je údržba 
klubovny a správa nástrojů. 
Naposledy jsme na klubovně vydrželi 
s Ječmenem do osmi a věnovali jsme 
se poprvé i výrobě vlastních výrobků. 
Já jsem vyráběl korálkovací stav a 
Ječmen, když pověsil všechny 
nástroje se chvíli věnoval tuningu 
propisky. Jinak jsou zde ještě 
možnosti výroby ze špejlí. Dále chystáme ochranný nátěr podlahy. Určitě se přijďte 
podívat a případně i trochu pomoci. 

Tarzan 
 
 
 
 
 
 
 

Něco málo co se děje v naší družině. V poslední době máme spoustu práce, jak 
s vymyšlením a přípravou scénky, tak ostatním, co patří ke skautingu. Tím mám na mysli 
historii, ve které jsme se dostali už k roku 1946 (jak všichni doufám vědí, nebo tuší, 
proběhlo první kolo Svojsíkova závodu, a kdo to neví ať mi nechodí na oči). Nejlépe si 
v historii vede Netopýr po něm Béďa a u ostatních to jde od desíti k pěti. Historie je sice 
těžká, ale dá se naučit.  

Jinak zpestřujeme program tím, že čas od času chodíme na bazén. Na bazéně je 
možnost splnit si nejedno OP, která nejsou ani příliš těžká a navíc si pomůžete 
v bodování. Účast však byla zatím slabá, ale doufám, že příště se sejdeme všichni. V naší 
dlouhodobé hře začínají přibývat bodíky. Nejlépe je na tom opět Netopýr, který se 
opravdu snaží. (Každý má šanci obrátit výsledek na svou stranu, tak se snažte!) Zmíním 
se také o Sběratelovi, který nás baví svými vtipy. Tak až budete mít špatnou náladu stačí 
zajít za Sběratelem. 

Další novinky si nechám do příštího měsíce. 
 

Příspěvek napsal Rádce Vlků Plamen 



Členové družiny káňat: 
 
Ječmen 
 
Drak 
 
Martin - Nováček. Má na starost OP ze zdatnosti. 
 
Lukáš - Nováček. Tento měsíc byl dosti nemocný nebo jel nakupovat, a proto skončil 
v družinovém bodování až na 3. místě, ale zato se mu daří v historii. 
 
Lišák - Bojovník. V tomto měsíci se mu vedlo, a proto skončil na  1. místě v měsíčním 
bodování. 
 
Grizzly - Nováček. V měsíčním bodování skončil na druhém místě, ale měl by se víc 
připravovat na schůzky. 
 
Šídlo - Nováček. V měsíčním bodování skončil na 4. místě, ale to bude tím že je 
nejmladší. 
 
Na schůzkách: 

 
Po celý rok budeme plnit na schůzkách OP 2000 

kliků, 3000 dřepů, ve kterém někteří členové dosti 
postoupili.  

Družinového bodování se účastní pouze mladší kluci 
a mimo soutěž také Martin. Tento měsíc jsme dosti 
probíraly probírali historii, ale jediný kdo ji umí je Martin a 
Lukáš,  pak také topografické značky a květiny. Učení 
prolínáme s novými a novými hrami. Mladší kluky a Martina 
také podporujeme ve sběratelství, získávají razítka, 
známky, pohlednice a odznaky, které pak vyměňují za to, 
co potřebují (o sběratelství se stará Drak). V etapové hře 
vede tým vedený Drakem.         
 

 
 Ječmen 

 
 
 

Poznámka: Příště napište taky něco o Ječmenovi a Drakovi!  
Rendy 



Pohled za obzor - JAMBOREE 
čtení pro všechny, co nechtějí umřít hloupí 

 
Cizí slovo JAMBOREE [čti DŽEMBORÍ] už asi ti starší z vás slyšeli a nejspíš taky 

tuší, co to je. Takže na vysvětlenou: JAMBOREE je celosvětové setkání skautů a skautek, 
které se koná zhruba jednou za čtyři roky. A není to žádná velká schůze někde v zasedací 
místnosti. V překladu totiž znamená slovo JAMBOREE něco jako slavnost a taková 
obrovská, barevná slavnost a zábava to opravdu je.  

 
.::co to je::. 
Co znamenají olympijské hry pro 

sportovní svět, to je JAMBOREE pro svět 
skautingu. Zde se ovšem nesoutěží a 
nebojuje o vítězství. Skauti a skautky se 
zde schází, aby společně zažívali mnohá 
dobrodružství, pracovali, sportovali, 
mluvili o globálních problémech a hledali 
jejich možná řešení, učili se od sebe 
navzájem. A v neposlední řadě, aby na 
základě společných zážitků navázali 
přátelství leckdy na celý život. 

JAMBOREE se koná pokaždé v jiné 
zemi a trvá zpravidla deset dní. Počet 
účastníků se pohybuje v desetitisících. 
Každá zúčastněná země má možnost prezentovat se ve svých expozičních stanech i na 
společných programech. Pro účastníky je připraven bohatý program z oblasti sportu, 
techniky, kultury, přírody a skautských dovedností. 

 
.::historie::. 
První JAMBOREE proběhlo v roce 

1920 v Londýně na podnět zakladatele 
skautingu Lorda Baden-Powella. Až na 
výjimky způsobené společenskými 
událostmi se pak konalo pravidelně každé 
čtyři roky v různých zemích. Nejdelší 
pomlku, která trvala deset let, způsobila 
druhá světová válka. Osmiletou pomlku pak 
znamenalo odvolané jamboree v Íránu, 
způsobené státním převratem v zemi. 

Nejvíc účastníků (asi 50 000) bylo na 
III. „JAMBOREE plnoletosti“ roku 1929 

v Anglii. Českoslovenští skauti se zúčastnili hned prvního JAMBOREE a naše největší 
výprava (asi 500 skautů) byla na VI. „JAMBOREE míru“ r. 1947 ve Francii. Bohužel hned 
následujícího setkání (1951 v Rakousku) se nikdo z našich bratrů oficiálně nezúčastnil, 
pro zákaz skautingu totalitním komunistickým režimem roku 1951. 

 
.::současnost::. 
Nyní už má skauting za sebou 20 takovýchto velikých setkání 

mladých lidí. JAMBOREE už bylo ve Švédsku, USA, Řecku, na Filipínách 
a mnoha jiných zemích. Po obnově Junáka v roce 1989 se naše země 
opět zapojila a na XVII. JAMBOREE V Koreji roku 1991 jsme opět měli 
svoji výpravu. Následovalo Holandsko r. 1995 a Chile r. 1999, kde se 
stal obrovským hitem jedinečný vynález českých skautů – podsadový 

Picarquín, Chile 1999 – 36 000 skautů 

Český skautský tábor v Chile 



Česká a thajská kultura na XX. JAMBOREE 

stan a slovo „podsada“ zmezinárodnělo. Takže 
ani zde se 50 českých skautů mezi zhruba 
35 000 účastníky neztratilo. Přečtěte si, co o 
JAMBOREE v Chile řekli jeho účastníci z Čech: 

 
„Pro mě osobně to znamenalo, že jsem 

si uvědomila, že zažít něco takového může, 
pokud bude opravdu chtít, skutečně každý.“ 
Bekulka 

„Velká životní zkušenost, spousta 
nových kamarádů, hrdost na to, že jsem Čech 
a skaut.“ Pizzi 

„Mám mnoho nových přátel a velkou 
inspiraci do života.“ David 

„U hlavní brány skoro nevěděli, že 
nějaká Česká republika existuje, ale když 
jsem jim popsal, v čem Češi bydlí, hned věděli o koho jde“ velvyslanec ČR v Chile při 
návštěvě naší výpravy 

 
Na dosud posledním XX. JAMBOREE v Thajsku v roce 2003 jsme měli mezi 30 000 

účastníky téměř 70 českých skautů. Opět jsme se neztratili, mimo podsadu jsme zaujali 
mnoha prvky skautských dovedností, které perfektně ovládáme jenom my. V lasování 

nebo rozělávání ohně třením 
dřev nemáme ve světě 
konkurenci. Taky jsme 
předvedli tradiční českou 
kuchyni včetně malé 
ochutnávky plzeňského. 

 
.::budoucnost::. 
Příští XXI. JAMBOREE se 

koná při příležitosti 100. výročí 
založení skautingu roku 2007 

v Anglii. Samozřejmě tam pojdou i 
skauti a skautky od nás. Chtěl by ses 
taky podívat na JAMBOREE? Žádný 
problém, každý skaut má šanci. Je 
dobré ovládat nějaký světový jazyk, 
pak se hodí umět na něco hrát, taky 
mít schopnost týmové spolupráce, 

vědomosti a dovednosti související s 

reprezentací České republiky a jejích tradic. Takže pokud ses 
narodil v letech 1989 až 1992, začni pilovat angličtinu a příští 
rok na podzim sleduj skautský tisk. Pak stačí jen poslat 
přihlášku, zúčastníš se několika víkendů a třeba budeš vybrán 
do „české skautské reprezentace“ v Anglii. 

 
S pomocí knihy „Cestou k pramenům“ 

  a www.skaut.cz/thajsko sepsal Stopař 

Thajsko 2003: České bramboráky chutnaly

Laso a podsada v Thajsku

 

http://www.skaut.cz/thajsko


Z i m n í     t á b o r 
 

Po dlouhé době, kdy nebyly konány zimní tábory, je tato možnost opět zde! A to 
přesně 27. 12. až 29. 12. 2004. (Bude-li zájem o tuto akci větší, můžeme tábořiti místo 
tří dnů čtyři, a to od 27.12. do 30.12) Tábořiti se bude na tradičním táborovém místě ve 
Štítech. Jsou zde totiž již od léta schovány tyče na stavbu týpý , hromada topiva , rámy 
postelí, atd.  

Celý zimní tábor bude veden 
v duchu zábavy (koulování, sáňkování) a 
poznávání nepoznaného (saunování na 
sněhu, ano je to tak, provede se i pokus o 
saunování), sem tam si splníme nějaké 
Orlí pero. Už jenom účastí na zimním 
táboře bude moci míti mnoho bojovníků 
splněno Mistrovství Tříletá služba. 
Bude-li přát sníh, bude vše vynikající. 
Bude-li málo sněhu či vůbec žádny, nic se 
neděje a pojedeme i přesto!!!!!  Akce 
bude uskutečněna, pojedou-li minimálně čtyři bojovníci !!!! 

Výdaje budou pouze menší, zhruba okolo 100 až 200 Kč, (zahrnuta strava a 
doprava týpý, atd.) Jelikož bude poměrně zima, všude plno sněhu, měl by si každý svoji 
účast promyslet, neboť táboření v zimě je o 100% jiné než v létě, ale také o 100% lepší. 
Jedná se o dobrovolnou akci!!!! 

 
Co s sebou: 

- teplý spacák – minimálně do -5°C, a to vám bude možná ještě zima, vezměte si 
taky třeba ještě navíc deku. 

- teplé oblečení (mnoho ponožek, alespoň dva páry rukavic, šálu, čepici, slušné 
boty (kdo chce, tak si vezme boty dvoje, protože je 
možnost jejich nevědomého sežehnutí v ohništi, mě osobně 
se to stalo). Pro případ saunování bederku, v nejhorším 
plavky 

- sáně, boby, či pekáč. Sjezdovky a snowboard 
nebereme, po domluvě se můžeme shodnout na běžkách. 

- jídelní potřeby, trochu jídla a pití. 
- obvyklé tábornické vybavení – KPZ, deník, nůž, 

atd 
- a další věci, jenž uznáte za vhodné 
 
P.S : Dotazy pište či volejte na číslo 776 195 121, případně nechte vzkazy ve 

vzkazovníku na www.skauting.cz/shawnee,  či mě osobně kontaktujte. Porada o zimáku 
proběhne až vám dám vědět, v nejhorším na Vánoční nadílce (osobně nebo písemně)  

 
 Připravil a na akci všechny zve: Wagamed Ohiyesa 

 

http://www.skauting.cz/shawnee


Z Mírova uprchl další vězeň! aneb vrati se rjb??? 

Včerejší noc se zřejmě zapíše do historie mírovské věznice černým písmem. 
Ředitel zdejší věznice včera oznámil útěk dalšího vězně z nejsilněji střeženého vězení u 
nás. Hrdinou minulé noci je Rjb rjb, odsouzený na doživotí za šířeni pomluvy. Souvislost 
s minulým útěkem dvojnásobného vraha Jiřího Kájínka je v šetření. 

Vše proběhlo jako v akčním filmu. Rjb měl mimo 
vězeňskou budovu zřejmě komplice, který mu oknem posílal 
na provázku různé předměty. Nejprve to byl mobilní telefon, 
kterým se rjb pravděpodobně domlouval se svými kamarády 
ve vedlejších celách na způsobu útěku. Kromě různých 
řízků, bábovek, steaků či vajíček Kinder Surprise, obdržel 
rjb také motorovou pilu s diamantovým řetězem, patnácti 
metrové lano o průměru dvanácti centimetrů a lehkou 
automatickou zbraň pro sebeobranu.  

Našim tajným zdrojům se navíc podařilo zjistit, že na 
cele, kde rjb přebýval, bylo to odpoledne na návštěvě 15 
spoluvězňů pod záminkou hry Člověče nezlob se. Starému 
hlídačí bylo osamělých hochů líto, a tak je každý den 
nechával hrát turnaj v této tolik populární hře. Hráči pak ve 
volné chvíli mezi hrami společně přeřezali motorovou pilou 

mříže a uvázali za ně lano. Rjb pak po něm slezl dolů na hradby, se kterých seskočil z 
výšky 7 metrů do šípkových keřů, které mu zřejmě zachránily 
život. Pak už jen utíkal, co mu nohy stačily. Dosud je v šetření, 
proč neuteklo zbylých 15 mužů, kteří zůstali na cele. 
Nejpravděpodobnější příčinou je rozehraná partie společenské hry.  

Dozorce Ječmen, který držel službu v době útěku, nám 
sdělil: „Ani ve snu by mne nenapadlo, že tam plánují útěk. Vždyť 
zvenku byl slyšet takový radostný smích, povykování, různé 
výkřiky, jako např. „tak, a už seš venku“ nebo „joo, už je venku 
z domečku“. „No, napadlo by Vás, že se zabývají něčim jiným, než hraním Člověče nezlob 
se? Nikdy by mne nenapadlo, že mé dobroty chlapci zneužijí, opravdu mne zklamali!“  

Pokud náhodou narazíte na cestě na nákup, do práce či do školy na podezřele 
vypadající osobu s jehličkami šípku v oblečení, požádejte ji, aby chvíli počkala na místě, a 
zavolejte okamžitě policii. Krycí jméno operace je "Březová kůra". 

Drakův Hanonymní dopys 
 

Opět něco pro chvíle nudy (a hlavně pro chytré hlavičky) 
 

1/ Máte před sebou 2 geometrické tvary . Pokus se najít 
všechny možné kombinace, jak z nich utvořit obrazec jiný. 
Kolik jich je?? 

 
 

2/ Toto je kosmický válec.  Rozděl ho čtyřmi řezy na 12 stejných dílů. 
 
 

    3/Pomocí šesti sirek sestav čtyři stejné rovnostranné trojúhelníky. 
Plamen 



Víte, že... 
 
• Pozor! Pozor! Konec světa se blíží! Kdy nastane? 
Stane se tak 22. prosince 2012, takže před sebou 
máme něco málo přes 8 let existence. Jak jsem na to 
přišel? Předpověděli to Aztékové – národ, který až do 
objevení Ameriky žil přibližně na místě dnešního 
Mexika. Aztékové si mysleli, že náš věk je již pátým 
věkem lidí. Předchozí věky byli vždy ukončeny nějakou 
katastrofou, kterou přežili jen 2 lidé a založili věk nový. 
První věk skončil potopou; druhý tím, že přišel obrovský 
vítr a sfoukl slunce; třetí kvůli mohutným požárům a 
čtvrtý věk zničilo such a následný hladomor. Pokud vás 

to zajímá, tak náš věk zakončí ohromné zemětřesení. Přece jen se však můžete trochu 
uklidnit, vždyť má přežít jeden muž a jedna žena... 

 
• Ve starověkém Římě žil císař jménem Tiberius. Byl znám jako 

jeden z největších tyranů. Jeho koníčkem bylo lámat končetiny 
těm, co ho neposlechli. Jednou trávil čas na ostrově Capri na jihu 
Itálie. Na ostrově žil rybář a zrovna chytil největšího kraba a 
největší rybu v životě. Rozhodl se, že je daruje císaři. Když však 
k němu přišel s darem, Tiberius nechal rybáře umučit k smrti, 
protože přerušil jeho odpočinek. 

 
• Keltové měli zajímavé zvyklosti. Pokud byste byli Kelt a během 

slavnosti před vás postavili víno, museli byste ho pít tak, že byste 
usrkávali. Nenechte se zmást, že Keltové pili málo, protože usrkávali tak dlouho, dokud 
se úplně neopili. Když Keltové obětovali bohyni Sulis, žijící ve vodě, obstarali si 
nádherný nůž se zlatým vzorem a hodili ho do vody. Jenže ještě před tím ho zlomili, 
aby se náhodou Sulis nepořezala...  A když chtěli Druidové někoho obětovat, nabídli 
mu nápoj z jmelí, protože všichni Kelti (kromě Druidů) věřili, že jmelí je lék proti všem 
jedům a nemocem (ti byli teda pěkně hloupí). 

 
• Když Britové kolonizovali Indii, bavilo se ve volných chvílích honem na divoká prasata. 

Z toho pak připravovali různé pokrmy a jedním z nich je i Boudin, což je něco jako 
naše klobása. Recept je jednoduchý. Budete 
potřebovat – 4 hrnky vepřové krve, vepřovou slaninu, 
vepřová střeva, mléko, cibuli a koření. Postup: 
Smíchejte krev s mlékem, přidejte nakrájenou slaninu, 
cibuli a koření a všechno důkladně promíchejte. 
Vzniklou směsí naplňte střeva (ty nezapomeňte umýt, 
nejsme přece na táboře), vložte to do horké nevařící  
vody a jen tak lehce všechno ohřejte. Máme perfektní 
klobásku, která se konzumuje syrová. Můžete ji 
dochutit třeba hořčicí nebo jako Britové trochou másla. 
Přeji dobrou chuť... 

  
  Mauglí 



    
 
 

Pan Brousek byl zoufalý. Před chvílí otevřel album, aby se potěšil svými 
milovanými známkami a s hrůzou zjistil, že mu chybí filatelistická vzácnost - Modrý 
Merkur s přetiskem. Kde je? Jak mohl zmizet? On sám se toho skvostu neodvážil 
dotknout prstem. A teď najednou - zničehonic je Merkur pryč. Cožpak se do bytu vloupal 
zloděj? Ale ten by vzal celé album. To znamená, že… Filatelista se zděšením otřásl, ale 
domněnku musel dokončit. Vzácnou známku vzal někdo známý, když tu byl na návštěvě! 

   Jaromír Brousek začal vzpomínat. Modrého Merkura ukazoval jinému sběrateli - 
Zbyňku Kroutilovi. Bylo to po dovolených, koncem srpna. Co když  v nestřeženém 
okamžiku Kroutil Album znovu otevřel a Merkura vzal? Ne, to není možné, Zbyněk je 
slušný člověk. 

   Ale copak ostatní návštěvníci slušní nejsou? Například Josef Jarlych, dávný 
spolužák. Občas sem přijde, kdypak to bylo naposled? Jenomže - měl k tomu příležitost? 
Hm, asi ano. Když vařil kávu, byl Jarlych v obýváku sám… Ale Pepík přece známky 
nesbírá! 

   Je ještě někdo podezřelý? Koncem roku se tady jednou v křesle uvelebila 
listonoška Zezulková. Muselo to být osmého, protože přinesla důchod. A zřejmě šlo o 
listopad. V říjnu byl na chatě a v prosinci ležel s chřipkou. Ano osmého listopadu tady 
seděla a mluvila a mluvila. Když probrala skoro celé město, chtěl se jí zbavit. Několikrát 
odešel do kuchyně, aby se dovtípila, že má moc práce. To znamená, že v pokoji byla 
sama. Známku tedy mohla vzít. Třeba se na poště dověděla, že Brousek ve své sbírce 
Merkura má. 

   V tom starý pán málem vykřikl. Mohli to být ti rošťáci, co si je vnuk Martin 
pozval na oslavu svého svátku. Nechal je v pokoji samotné, a když se na ně přišel 
podívat zastihl je nad albem. Okamžitě jim ho odebral a odnesl do kuchyně. Kluci 
zatracení, někdo z nich… 

   Náhle zazněl zvonek. Brousek se lekl tak, že se chytil za srdce. Když otevřel 
dveře, stal za nimi chlapec s knihou. Byl to Patrik ze sousedního bytu, který si od něho 
půjčoval knihy. 

   „Patriku,“ zaúpěl, „pojď dál, musím někomu povědět,co se stalo.“ 
   Patrik znal Brouskovu sbírku a věděl, co je to Modrý Merkur. Zdánlivě 

nenápadná známka starého Rakouska s hlavou římského boha obchodu. Je modrá, ale 
hlavně - má na sobě vzácný potisk. 

   „Co tomu říkáš, Patriku?“ bědoval Brousek. 
   „Nerad bych někomu křivdil, ale musel jsem se vyzpovídat.“ Patrik měl v hlavě 

v počátku zmatek. To, co právě slyšel, je případ pro detektiva a on shodou okolností 
panu Brouskovi vracel Příběhy Sherlocka Holmese. Kdyby se mu tak podařilo pachatele 
odhalit! Ale dřív, než si všechna podezření v hlavě srovnal, filatelista zalomil rukama: 

   „Propána, teď mě to došlo, že Martinovi kamarádi to nemohli být. Když jsem si 
album odnesl, zalistoval jsem v něm a Merkur byl na svém místě. Vidíš, co jsem to za 
člověka, chlapcům bych křivdil.“ Patrik přikyvoval a jako zkušený detektiv si opakoval 
jména podezřelých: Kroutil, Jarlych, Zezulková. 

   „Pane Brousku,“ řekl náhle a rozhodně, „vezměte si kabát, půjdem si pro 
Merkura.“ 

   Starý pán nevěřícně potřásl hlavou ,ale poslechl. A jaký byl výsledek jejich 
výpravy. Filatelista Brousek si domů odnášel svého modrého Merkura. 

   Chcete si také zahrát na detektiva? Přemýšlejte a odpovězte na otázku: Kdo 
vzal vzácnou známku a jak Patrik přišel na to, kdo je pachatelem?     

 Ječmen 



 
 

 
Mám tu jeden 
vtip v binárním 
jazyce: 
110101011100010101110010101110101010100010101010010101010101111001001010
100100101000101001010010101010101010101010101001010101010101010101011111
010100010100110100010101110000111000101100010101010101010101010010101010
0010101110001401011 
 
Klient: Pořád mi to ukazuje, že je špatně 
jméno uživatele nebo heslo. 
Hotline: Zavřete prosím okno, pane. 
Klient: No jo, to je pravda, venku je 
opravdu dost hluk... 
 
Sekretářka: Mám takový problém s 
Windows.... 
Hotline: Co máte na monitoru? 
Sekretářka: Eee... květináč. 
Hotline: Ne, chtěl jsem říct - co je 
tam napsáno? 
Sekretářka: A jo tak...no...Sony ! 
 
Potká starší pani na ulici 
plačícího chlapečka 
"Co se ti stalo?" ptá se ho. 
"Já jsem se ztratiiiil." 
"No to nic", chlácholí ho. "A svoji 
adresu znáš?" 
"Znám. Franta zavináč volny 
tečka cé zet" 
 
A na konec to nejlepší,  
definice hardwaru: 
 
Co je to Hardware ? 
Ta část počítače, do které můžete kopnout, když přestane fungovat software. 

       Křeček 



Obsah čísla 167/16. ročník, které vyšlo 10. 12. 2004: 

Ø Úvodem – str. 2     Rendy 

Ø Bodování listopad – Javorová nažka – str. 3  Mauglí 

Ø Bodové menu prosinec – str. 4    Mauglí 

Ø Bodování v listopadu – str. 5     Mauglí 

Ø Plán akcí prosinec až březen – str. 6   Stopař 

Ø Výprava na Bradlo – str. 8      Mauglí 

Ø Uzlařská regata – str. 8    Mlčím 

Ø Skautská univerzita – str. 9     Dráček 

Ø Aktivity na Čilikotu – str. 10    Tarzan 

Ø Družina Vlků – str. 10     Plamen 

Ø Káňata – str. 11     Ječmen  

Ø Univerzita – str. 12     MIČKINIKWA 

Ø Z deníku wagameda – str. 13    SKANIATARIO 

Ø Pohled za obzor – str. 17    Stopař 

Ø Zimní tábor – str. 19     OHYIESA 

Ø Sběratelství – str. 20     MIČKNIKWA 

Ø Heraldika – str. 21     MIČKINIKWA 

Ø Z Mírova uprchl další vězeň – str. 22   Dráček 

Ø Něco pro chytré hlavičky – str. 22   Plamen 

Ø Výsledky uzlařské regaty – str. 23   Rendy 

Ø Víte, že… – str. 25     Mauglí 

Ø Modrý Merkur – detektivka – str. 26   Ječmen 

Ø Stránka zábavy – str. 27    Křeček 

 

 
Příští redakční rada se koná:  Na kmenové radě (Čilikot) 
Uzávěrka příspěvků příštího čísla je: V neděli 2. ledna 2005 
Příští číslo vyjde: V pátek 7. ledna 2005 
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